

Title (en)

PROCESS FOR THE PREPARATION OF UREA.

Title (de)

VERFAHREN ZUR HERSTELLUNG VON HARNSTOFF.

Title (fr)

PROCEDE DE PREPARATION D'UREE.

Publication

EP 0086804 A1 19830831 (EN)

Application

EP 82902529 A 19820831

Priority

NL 8104039 A 19810901

Abstract (en)

[origin: WO8300861A1] A process for the preparation of urea from ammonia and carbon dioxide at an elevated temperature and pressure having a reaction zone and a stripping zone. In the reaction zone, carbon dioxide and a portion of the ammonia are converted to ammonium carbamate, and a portion of the ammonium carbamate is converted to urea, the combined conversions resulting in a net formation of heat. In the stripping zone, a urea product stream containing unconverted ammonium carbamate is heated by heat exchange with the reaction zone to decompose a portion of ammonium carbamate. The reaction zone is maintained at a pressure of between about 125 and 250 bar, and the stripping zone is maintained at a pressure lower than the pressure in the reaction zone.

Abstract (fr)

Procédé de préparation d'urée à partir d'ammoniac et d'anhydride carbonique à une température et une pression élevées, ayant une zone de réaction et une zone d'extraction. Dans la zone de réaction, l'anhydride carbonique et une partie de l'ammoniac sont convertis en carbamate d'ammonium, et une partie du carbamate d'ammonium est convertie en urée, les conversions combinées provoquant un dégagement prononcé de chaleur. Dans la zone d'extraction, un courant de produit d'urée contenant du carbamate d'ammonium non converti est chauffé par échange de chaleur avec la zone de réaction pour décomposer une partie du carbamate d'ammonium. La zone de réaction est maintenue à une pression comprise entre 125 et 250 bars environ, et la zone d'extraction est maintenue à une pression inférieure à la pression régnant dans la zone de réaction.

IPC 1-7

C07C 126/02; C07C 126/08

IPC 8 full level

C07C 67/00 (2006.01); **C07C 239/00** (2006.01); **C07C 273/04** (2006.01); **C07C 273/16** (2006.01)

CPC (source: EP KR)

C07C 273/04 (2013.01 - EP); **C07C 273/08** (2013.01 - KR)

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

WO 8300861 A1 19830317; BR 8207840 A 19830906; DD 204250 A5 19831123; EP 0086804 A1 19830831; ES 515378 A0 19830501; ES 8306104 A1 19830501; GB 2107704 A 19830505; GR 76909 B 19840904; IT 1149070 B 19861203; IT 8249046 A0 19820830; JP S58501374 A 19830818; KR 840001132 A 19840328; NL 8104039 A 19830405; NO 831532 L 19830429; OA 07201 A 19840430; PL 238093 A1 19830328; ZA 825789 B 19830629

DOCDB simple family (application)

EP 8200187 W 19820831; BR 8207840 A 19820831; DD 24288082 A 19820830; EP 82902529 A 19820831; ES 515378 A 19820831; GB 8224952 A 19820901; GR 820169157 A 19820830; IT 4904682 A 19820830; JP 50259982 A 19820831; KR 820003930 A 19820831; NL 8104039 A 19810901; NO 831532 A 19830429; OA 57793 A 19820901; PL 23809382 A 19820831; ZA 825789 A 19820810